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§ 1

Mötets öppnande/Välkommen//Närvaro

Ordförande öppnar mötet och hälsar alla välkomna.
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§ 2

Inbjuden förtroendevald

Punkten på dagordningen inleds med en kortare presentation av Alexander Lind af Hageby 
som är ordförande i Kultur och Fritidsnämnden.
Irene Hededal förvaltningschef håller en kortare sammanfattning av hur man arbetar med 
verksamheten i Ekerö kommun.
 
I Ekerö lägger man stor vikt vid kommunens olika kulturmiljöer. Detta kräver ganska mycket 
av kommunen som har ett behov av en växande förvaltning.  
Kultur och Fritidschefen håller en kortare presentation av bl a de olika biblioteken i 
kommunen. Sedan görs en redogörelse för olika betydelsefulla konstverksamheter. Ett 
exempel är en verksamhet som sprider Ekerös historia. Denna verksamhet sätter perspektiv 
på hur intressanta personer som bor eller har bott i Ekerö bidrar till bilden av Ekerö. 
Exemplet Stefan Sundström nämns som varit mycket uppskattat. Här lyfts speciellt odling 
fram.
 
Även kulturskola med musik, bild och teater nämns. Verksamheterna finns ute i skolorna. 
Speciellt Ekerös två stora kulturarv som också är världsarv. En kort redogörelse 
för Stenhamra och stenhuggeriet nämns också.
Inom verksamheterna finns också ett aktivt arbete med kommunens äldre fastigheter. Detta 
kan vara både skola likväl som äldre byggnader. 
Man behöver också aktivt arbeta med nya byggnader. Det nya badhuset har blivit en 
mötesplats. Många positiva möten sker där, då flera ser det som ett bra ställe att träffas.
Ekebyhov slott är ett annat exempel där många möts och startar aktiviteter.
En fråga ställs av Palmborg (L) om det finns skolbibliotek, och om man arbetar från skärm till 
pärm? Unga individer är kanske mycket framför skärmar. Frågan handlar om det 
finns skolbibliotek i alla skolor? 
Svar:
Ekerö kommun har arbetat länge med detta. Men, sedan den nya bibliotekslagen kommit 
har detta arbete utökats ännu mer.  Man har bl a satsat ännu mer på utbildade bibliotekarier 
i skolan.
Biblioteken har sett över vad man verkligen behöver. Framöver kan detta arbete leda till 
ännu mer och det kan komma ännu mer ur detta arbete. I Ekerö ser man det som att man 
har ett försprång.
 
Ingrid: Ett påpekande att skylt med information om att det är ett kulturens hus är bra.
En fråga ställs om man kan göra mer för att det skall bli ett levande kulturhus?
Verkstäder och vill göra mer och utveckla detta. Reducerat uppdrag utifrån budgetläget. Det 
man tittar på nu är om foajen kan utvecklas och att man kan göra mer av resurserna som 
man har. Det finns bl a en dialog med socialförvaltningen.
Kort redogörelse för beslutsgången i Ekerö kommun.
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Alexander Lind af Hageby:
 Alexander redogör kort för hur de olika lokalerna och hur de använts tidigare. Eventuellt en 
våning till på Socialförvaltningen. Det kan dröja några år, men sedan kan processen med att 
bygga om huset vara igång.
Det behövs fler mötesplatser. Ett förslag som skulle kunna vara aktuellt är Ekerö Möbler. 
Stiftelsen har fått ett förslag.
Förvaltningen tittar på vad man kan göra med denna lokal. Uppdraget ligger på 
kommundirektören. Kultur och Fritid får titta på vad man kan göra med denna lokal.
 
Monica  Nyberg (M): 
De äldre behöver träffa bibliotekarier som besöker dem. Just för att stävja ensamhet. 
Irene tar med sig frågan. Kort redogörelse för den politiska plattformen som slår fast att 
seniorer är en viktig grupp.
Ingegärd Ekström (M) ställer en fråga om ett intentionsavtal som redan finns. 
Svar att detta ses över och man ser över hur detta skall kunna fungera bäst.
Ingrid Leander (PRO Ekerö) berättar om ett cafe som skulle kunna vara en mötesplats.
Hon nämner också kort information om de gamla i Ekerö. Även information om att de som är 
uppvuxna i Ekerö kan ge bra information.
Någon nämner att Idelabbets lokaler inte är aktuella då de var inhyrda. Besparingar gjorde 
att dessa sa upp. 
Monica Nyberg (M) påminner om en eventuell studieresa till Sandviken som redan 
diskuterats.
Efter ständiga problem med lokaler har detta lösts av gemensamma krafter i Sandviken. 
PRO och SPF gick samman i Sandviken där kommunen ställde upp med material. De byggde 
själva denna lokal och kommunen tog kostnaderna. De har skrivit avtal om skötsel samt 
uppfräschning. Det finns ett samarbetsorganisation som gör det möjligt för att detta skall 
fungera.
Uppgifterna finns och en liten grupp från Ekerö skulle kunna göra en resa till Sandviken. 
Hur civilsamhället och politiken kan göra bäst nämns och diskuteras.
Både föreningar och kommunen får stå för budget.
 
Ett annat exempel nämns. Detta gäller äldre och funktionshindrade. Enkla tips nämns om hur 
man kan arbeta över förvaltningsgränserna.
Sundbyberg nämns som ett exempel. 
 
Eva Sydoff Henriksen (SPF) tar upp hur ensamheten som hon anser är ett stort problem.
Hon anser att kommunens äldreförvaltning skulle kunna arbeta mot ensamhet.
 
Några röster återkommer om resan till Sandviken: Hur löser vi pengafrågan?
Flera är samstämmiga att en buss bör hyras inklusive chaufför. 
Flera anmärker att försäkringsfrågan måste gå att lösa.
Alexander Lind af Hageby och ordförande för rådet har fått uppdraget att se över om det är 
möjligt, men budgeten måste man återkomma om.
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De lovar att återkomma när man har undersökt detta.
Kommunen har dock en del lokaler. Vi måste få detta att bli effektiv förvaltning av och till 
utnyttjandet.
 
Eva Sydhoff Henriksen (SPF) frågar igen om möjligheterna att hyra lokaler, exempelvis 
Ekebyhovslott.
Hur är reglerna för att boka? Finns det rabatter via föreningar?
Frågan hänvisas till respektive hemsida som går att nå via kommunens ekero.se
Viola Pettersson Häll (PRO Färingsö) nämner Stockbygården som ett alternativ att hyra. Även 
andra som behöver lokaler har möjlighet att hyra Stockbygården. Huruvida det kan ske för 
reducerat pris, blev inte klarlagt på mötet. Om så, är det viktigt att man måste vara godkänd 
förening. Då får man hyra för reducerad taxa.
Det går att boka lokaler på Ekebyhovs slott. Men, det krävs föreningens medlemskap för ett 
få ett visst pris. Slottet har även annan verksamhet så som matservering.
Monica Nyberg ställer frågan om att priset ibland är för hög för att vissa föreningar inte skall 
avstå att hyra.
Priserna kan ibland upplevas som höga.
 
Ylva Helmersson (PRO Färingsö)
Fråga om allaktiviteter i Ekerö möbler. Kommer det att innebära att andra saker stängs?
Svaret är nej, men mycket kommer att hända och dessutom en hel del i Stenhamra. Där kan 
tillkomma nya lokaler i Stenhamra och dessutom utveckla nya lokaler i anslutning till skolan. 
Man driver även att det skall bli en mötesplats mitt i centrum. Dessutom, aspekten på 
tillgänglighetsanpassad. Det skall inte vara svårt att ta sig dit.
Stockbygården nämns som ett bra exempel på tillgänglighet. Dessutom är det Stenhamras 
gamla kulturhus för många Ekeröbor.
 
Monica Nyberg:
Fråga om varför det oftast behöver vara arrangemang i Ekerö centrum?
 
Ingrid Leander (PRO Ekerö):
3 miljoner gavs till ett tält som inte blev något av, till barn och ungdomar.
Kulturfrågorna tas ibland inte på allvar och hamnar på kanten då pengarna går till andra eller 
annat.
Svar: Fritidsfrågor är något som kostar mycket pengar.
De 3 miljonerna finns kvar, men de kan möjligtvis kanske föras över på ytterligare 
verksamhet.
 
Margit Hammarström (S):
Hur kan man kombinera ishall och andra verksamhet som kan samverka?
Svar: Det bör vara öppet och bokningsbart med mötesrum även för dans och andra 
verksamheter. Verksamheterna växer ofta så det blir trångt.
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Ett samtal uppstår kring projektet att åka till Sandviken. Vissa vill inte vänta med 
Sandvikenresan. Det framförs tydligt att den måste bli av nu. Efter sommaren är det försent.
Ordförande Lars Westermark (C) deltar gärna i diskussionerna och planerna för resan eller 
Sandviken-frågan.
 
Eva Sydhoff Henriksen (SPF):
Frågan om möjlighet till vila för äldre personer som promenerar.
Är det möjligt för civilsamhället att sponsra bänkar?
Något klart svar på frågan presenteras inte på detta möte.
 
Frågan om en toalett i Ekerö Centrum nämns igen. 
Eventuellt på nästa möte:
Stadsbyggnadsförvaltningen har visst ansvar för bänkar. Dock, kanske inte en toalett. Man 
konstaterar att frågan lyfts igen på nästkommande möte.
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§ 3

Föregående möte/minnesanteckningar

minnesanteckningar-kpr-2023-11-30-nr4pdf (ekero.se)
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§ 4

Ordförande informerar

Ordförande Lars Westermark (C) berättar om kommande mötes tema som är stadsbyggnad. 
En power-point nämns som rådet skall få utskickad inför nästkommande möte. Till detta 
möte är följaktligen Fredrik Ohls (L) inbjuden att prata om just stadsbyggnad.
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§ 5

Information från pensionärsorganisationer

Utskrift:
Minnesanteckningar förda vid förberedande KPR möte 22 januari 2024.
Närvarande:   Ylva Helmersson och Viol Pettersson PRO Färingsö.
                             Kerstin Samuelsson PRO Ekerö.
                             Ulf Pewe, Eva Sydhoff och Lars Samuelsson SPF
1.      Diskussion gällande att anteckningar från KPR möten distribueras för sent för att kunna 
ligga till grund för uppföljning. Detta ska tas upp på kommande KPR möten.
2.      Information om äldreboendet i Träkvista samt om Vårdcentral ska inrymmas där.
Information om äldreboendet på Tranholmen, status?
Kan vi ha något inflytande på hur den inre miljön utformas?
3.      Gällande Trygghetslarm, information måste lämnas tidigare, inte i samband med att 
man upphandlar nytt system. Hur många trygghetslarm finns det i kommunen?
4.      Mycket bra att det nu finns utbildningslägenhet på Ekgården för personalen.
5.      Kan Färingsöhemmet bli projekt Mellan boende?
6.      Dagtid demensvård i Stenhamra?
7.      Finns det nu inventeringslista över tillgängliga lokaler för uthyrning?
8.      Status för ”studieresa” till Valhalla i Sandviken.
Bör göras a.s.a.p. som inspiration för hur bra det kan fungera med föreningslokal
Antecknat av Lars Samuelsson
Anteckningar förda vid planeringsmöte med PRO Färingsö, PRO Ekerö och SPF Mälaröarna 
den14 augusti 2023 hos Ylva Helmersson.
Närvarande:
Lola Häll Pettersson, PRO Färingsö
Ylva Helmersson, PRO Färingsö
Kerstin Samuelsson, PRO Ekerö
Ingrid Leander, PRO Ekerö
Eva Sydhoff Henriksen, SPF Mälaröarna
Ulf Pewe, SPF Mälaröarna
Lars Samuelsson, SPF Mälaröarna
 
Förslag på ärenden att tas upp på kommande KPR mötet:
1.       Lokalfrågan, hur genomförs den så kallade ”lokalpoolen” i kommunen, av vem och hur, 
samt tidsplan?
2.       På den planerade studieresan till Sandviken deltar gärna, Ylva Helmersson, Kerstin 
Samuelsson och Eva Sydhoff Henriksen.
3.       Frågor gällande demensavdelning på Kullen. Har en ny ledning ändrat något gällande 
bemanningsstorlek och matleveranser?
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4.       Frågan kvarstår sedan tidigare gällande offentliga bänkar samt även offentliga toaletter 
i Stenhamra centrum, Ekerö centrum och Träkvista kommande centrum. Hur skulle en 
”sponsring” av bänkar kunna lösas?
5.       Så kallade ”väntjänster” fanns tidigare på Färingsö hemmet, kan sådana tjänster läggas 
på Senior Liv i framöver?
6.       Uppföljning av tidigare frågor:
a)       möjlighet att äta lunch på äldreboenden eller att kunna hämta matlådor där, för 
seniorer som ännu inte flyttat till äldreboenden?
b)      Finns det idag lokala regler för hur personalen ska agera vid värmeböljor på våra 
boenden, vem ansvarar för dessa regler och uppföljning? En skrivelse som skickades till 
ordföranden i Socialnämnden 9 juni 2023 med dessa frågor är fortfarande inte besvarad.
7.       Gällande biståndshandläggare, stämmer det att biståndsbedömningen endast görs via 
telefonsamtal och inte personliga besök?
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§ 6

Information från politiken

På mötet fördes ett samtal mellan de förtroendevalda samt föreningarna hur viktigt det är 
att minnesanteckningar från rådet sänds för kännedom till kommunstyrelsen. Det är också 
bra om de förtroendevalda tar upp frågor från rådets möten i kommunstyrelsen.
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§ 7

Statistik – lediga platser äldreboende

Platserna är oförändrade, förutom att en växelvårdsplats stängts och det har istället blivit en 
permanent plats:
 
201 permanenta platser  (71 platser på Söderströmsgården, 82 på Kullen och 48 på 
Ekgården)
8      korttidsplatser            (6 på Ekgården och 2 på Söderströmsgården)
1      växelvårdsrum            (Ekgården)
 
Vi har per idag 1 ledig plats. Vi har 6 personer med beslut som väntar på plats, samtliga har 
erbjudits plats men tackat nej och inväntar erbjudande på önskat boende.
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§ 8

För kännedom

De reviderade arbetsformerna redogörs för. Det nämns också att det numera är möjligt för 
de förtroendevalda politikerna, men även föreningsrepresentanter att ha en ersättare per 
förening.
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§ 9

Kommande möte

Nästa möte sker torsdagen den 16 maj 2024.
Ett av de teman som är planerade är stadsbyggnad.
 

Sida 15 av 15


	402934af-ef4a-4413-8427-720aa423b58a.docx
	52a9ef3b-a14f-4e98-8ff0-38823dc26a81.docx
	ÄRENDELISTA

	a7e05258-dbe6-410a-9cf5-844ea824b9c4.docx
	Mötets öppnande/Välkommen//Närvaro

	67db3d21-bf61-4938-9eb6-0f87732f3ad5.docx
	Inbjuden förtroendevald

	3ff48bfe-19f8-4178-b895-0b2c538fcd68.docx
	Föregående möte/minnesanteckningar

	c4f46bb2-78d0-466d-8400-e2a3ee9be15f.docx
	Ordförande informerar

	76457275-b303-4139-819e-e48943e8a55f.docx
	Information från pensionärsorganisationer

	97869845-f465-4b85-860a-1114906a074f.docx
	Information från politiken

	2eaf14e0-1e3c-41ca-91c5-12b6cff56d89.docx
	Statistik – lediga platser äldreboende

	2a6ba09c-34ff-47ee-9db5-b8bfe9c77e34.docx
	För kännedom

	6407d9d2-cb19-4531-898e-1a51c9bf0a55.docx
	Kommande möte


